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Úvodní setkání Řídicího výboru Integrovaného plánu rozvoje 

HSOÚ Svitavy 
 

Termín a místo: 19. června 2025, 13-15 hodin, Velká zasedací místnosti MěÚ Svitavy  

Účast: Členové ŘV HSOÚ Svitavy (omluva B. Vebr, K. Pavliš), J. Holeček (Pk), M. Janovský (Pk), M. Vitková 

(Pk), K. Štefančová (RRA PK), V. Čapek (RRA PK) 

Program ŘV: 

1. Přivítání, úvodní slovo a seznámení členů ŘV – Mgr. Bc. David Šimek, MBA (předseda ŘV) 

2. Představení konceptu rozvoje HSOÚ – Mgr. Miroslav Janovský 

3. Základní představení Integrovaného plánu rozvoje ORP Svitavy, úlohy a složení ŘV včetně jeho 

statutu – Mgr. Jan Holeček 

4. Příklady dobré praxe – pilotní projekty HSOÚ Česká Třebová, Moravská Třebová – Mgr. Klára 

Štefančová 

5. Stručný plán následných aktivit do konce roku 2025 – Mgr. Jan Holeček 

6. Shrnutí zasedání Řídicího výboru a závěrečná slova – Mgr. Bc. David Šimek, MBA a JUDr. Martin 

Netolický, Ph.D. 

 

1. Přivítání, úvodní slovo a seznámení členů ŘV  

Moderátor ŘV Jan Holeček přivítal všechny přítomné a nastínil hlavní body programu zasedání. 

Informoval, že Martin Netolický, hejtman Pk a místopředseda ŘV, se k jednání připojí později. D. Šimek 

následně přivítal přítomné členy ŘV HSOÚ Svitavy na ustanovujícím zasedání. 

J. Holeček vybídl s ohledem na úvodní setkání ŘV všechny přítomné ke krátkému představení s tím, že 

z nominovaných členů ŘV se omluvili B. Vebr a K. Pavliš. 

 

2. Představení konceptu rozvoje HSOÚ  

Miroslav Janovský představil komplexní podporu hospodářsky ohrožených regionů Pardubického kraje. 

Na úvod vysvětlil samotný termín „hospodářsky a sociálně ohrožená území“, z čeho vychází a jaké má 

charakteristické znaky. Pokračoval přehledem nástrojů, kterými Pardubický kraj ve spolupráci s mnoha 

různými partnery (jako jsou RRA PK, P-PINK, CzechInvest, UPCE, Hospodářská komora) usiluje 

o podporu rozvoje HSOÚ regionů.  Upozornil, že principy územní dimenze se odráží i v krajských 

dotačních programech Pardubického kraje, který se ve své podpoře HSOÚ dále zaměřuje také na 

personální kapacity nebo zajištění špičkových expertů na vybraná témata. Představil pilotní projekty 

podpory rozvoje HSOÚ Česká Třebová a Moravská Třebová, které probíhají již třetím rokem a mají 

značný ohlas. V tomto ohledu je možné říct, že Pardubický kraj je mezi kraji ČR lídrem v podpoře HSOÚ, 

což při své návštěvě Pardubického kraje a následně ve svém novoročním projevu kvitoval i prezident 

ČR.  
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Na národní úrovní se zatím podařilo propsat HSOÚ do výzev IROP na podporu cestovního ruchu 

(81. a 82. výzva), bonifikaci pro HSOÚ pak uplatňuje také MMR ve svých dotačních titulech. Snahou je 

propsat podporu HSOÚ i do programového období 28+. 

Na závěr krátce představil plánované Fondy HSOÚ a dále novou společnost založenou ze strany MPO 

a CzechInvest – SIRS. 

 

3. Základní představení integrovaného plánu rozvoje ORP Svitavy, úlohy a složení ŘV včetně 

jeho statutu  

Na informace M. Janovského navázal J. Holeček představením Řídicího výboru, jeho funkce a cílů. 

Výchozím dokumentem je přitom Statut Řídicího výboru HSOÚ Svitavy, který byl před jednáním zaslán 

všem členům ŘV jako podklad.  

Na výzvu J. Holečka k případným doplňujícím otázkám reagoval P. Škoda (MAS Svitava) dotazem, zda je 

možné, aby byl člen ŘV zároveň členem pracovní skupiny. Dle J. Holečka to není problém, je možné, aby 

se tyto role prolínaly. 

J. Holeček následně vyzval členy ŘV ke schválení Statutu ŘV. Členové ŘV jednohlasně přijali usnesení: 

Řídicí výbor HSOÚ Svitavy schvaluje návrh statutu Řídicího výboru. 

J. Holeček pokračoval představením přístupu k tvorbě, procesu vzniku a hlavních 

výsledků Integrovaného plánu rozvoje území SO ORP Svitavy. Návrhovou část k integrovanému plánu 

všichni obdrželi společně s úvodní pozvánkou. 

J. Holeček po konci představení plánu vyzval všechny přítomné k případným otázkám a diskusi, nikdo 

z přítomných neměl dodatečné připomínky a dotazy a následně bylo členy ŘV jednohlasně přijato 

usnesení: Řídicí výbor HSOÚ Svitavy bere na vědomí aktuální podobu Integrovaného plánu rozvoje 

území SO ORP Svitavy a stanovuje termín pro dodatečné připomínky na 30. 6. 2025. 

Připomínky zaslat na martina.vitkova@pardubickykraj.cz. 

 

4. Příklady dobré praxe – pilotní projekty HSOÚ Česká Třebová, Moravská Třebová  

Klára Štefančová, ředitelka RRA Pk, představila hlavní aktivity a dobrou praxi z již realizovaných ORP, na 

kterých pracuje expertní tým a další zainteresované subjekty již třetím rokem. M. Janovský následně 

doplnil prezentaci informací, že pro HSOÚ existuje možnost slevy na služby RRA PK v případě 

strategických projektů. 

 

5. Stručný plán následných aktivit do konce roku 2025  

J. Holeček stručně přiblížil následné kroky podpory rozvoje ORP do konce roku 2025 a po konci 

prezentace vyzval všechny přítomné k případným otázkám a diskusi. 

D. Sokol (MMR ČR) v první řadě oceňuje, že aktivita podpory HSOÚ v tomto případě přichází zezdola, 

kvituje také složení ŘV. Vysvětlil proces identifikace HSOÚ ze strany MMR s tím, že v nedávné době do 

seznamu přibylo 7 dalších ORP označených jako HSOÚ. Snahou MMR je, aby počet HSOÚ naopak klesal, 

tedy aby se rozvojové podmínky v regionech zlepšovaly. 
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Upozornil, že v programovém období 28+ můžeme očekávat až poloviční alokaci oproti 2021+. Je proto 

nutné hledat nové nástroje podpory HSOÚ. Jako variantu zmínil TIA (hodnocení územních dopadů).  

D. Šimek na jeho slova reagoval s tím, že už na úřednické rovině (tedy nejen politické) je nutné vhodně 

nastavovat parametry soutěží a výzev tak, aby se zamezilo dalšímu rozevírání nůžek mezi bohatšími 

a chudšími regiony. 

M. Netolický navázal zdůrazněním, že principy koheze se v reálu nedaří naplňovat (ani na ČR, ani na EU 

úrovni), rozdíly mezi regiony se prohlubují. Měl by být uplatňován především princip solidarity, tedy 

podporu směřovat regionům, které se samy z existujících problémů nedostanou. Přerozdělování musí 

mít jasný cíl a směr, aby mohlo být efektivní a mít skutečný dopad. Toto pojetí si ostatní rezorty vedle 

MMR zatím nevzaly za své, rozdrobená podpora však nemá větší efekt. 

Informoval přítomné o novém nástroji Pardubického kraje – Návratná finanční pomoc (cca 100 mil. Kč 

alokace), který je určen na strategické projekty – a znovu připomněl další nástroje podpory, které Pk 

vynakládá směrem k HSOÚ regionům (dotační politika Pk, fondy HSOÚ, expertní tým HSOÚ) ve snaze 

tato území stimulovat. Zároveň upozornil, že vymezení na úrovni ORP není vhodné, protože může 

zastínit problémy na nižší úrovni, mnohem vhodnější by bylo vymezení na úrovni POÚ (viz v Pk 

Třemošnice, Chvaletice, Skutečsko). 

Snahy Pardubického kraje je potřeba chápat jako nabídku, podání pomocné ruky, je na samotných 

regionech, jak se jí chopí. 

Dále vystoupil J. Skalník (MPO), který potvrdil informaci, že v období 28+ bude možnost čerpat výrazně 

nižší objem financí z EU fondů, takže otázka správného nastavení je klíčová, a i na MPO vnímají 

vymezení HSOÚ regionů a jejich problematiku. Jako člen ŘV doufá, že získá především relevantní 

informace z území, které bude moci přenést na centrální úroveň. Zmínil i téma digitalizace, které spadá 

pod MPO, a spolupráci s MAS, ve které by rádi pokračovali. 

J. Kořístek (Schaeffler) označil za největší problém firem, na který by v rámci ŘV chtěl upozornit, kvalitu 

pracovní síly a dále finanční gramotnost/finanční vzdělání obyvatel. Zástupce firmy Fibertex, D. Peterka, 

s tímto souhlasil a doplnil, že motivace lidí usadit se a pracovat v regionu v tuto chvíli naráží především 

na nevyřešenou otázku bydlení – stavební parcely a cenově dostupné byty. 

D. Šimek v reakci uvedl, že do cca roka a půl by tato situace měla být výrazně zlepšena, a to na základě 

zasíťování dalších pozemků, které začne od podzimu, a dále výstavby bytových domů s cenově 

dostupnými byty.   

M. Netolický na závěr upozornil na kritický vývoj demografické křivky, která si v nejbližších letech vyžádá 

celospolečenské řešení. 

 

6. Shrnutí řídicího výboru a následných aktivit  

D. Šimek na závěr poděkoval přítomným za účast a zmínil i možnost individuálního jednání s ním 

v případě potřeby. 


